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Družbena gibanja in dogajanja so potrdila pravilnost 
smeri, ki jo je nakazovala Zveza komunistov Slovenije

v. kongresu zveze komunistov Slovenije

smo v času ko zastavljamo v našem druzbeno-ekonomskem sistemu 
nove korake da bomo se bolj sprostili In stimulirali pobudo 
samoupravljalcev stop zato predstavlja v. kongres zks dogovarjanje 
vseh delovnih ljudi kako bomo kar najbolj uspesno uresničili 
naloge ki so jih postavile smernice osmega kongresa zkj stop 
nas kolektiv pričakuje da bo v. kongres v svoji resoluciji se 
bolj konkretno nakazal pot po kateri moramo da bo postal 
proizvajalec dejanski upravljalec stop' petemu kongresu zks 
pošilja kolektiv tovarne gumijevih Izdelkov ''sava' kranj 
delovne pozdrave vaša resolucija pa nam bo vodilo pri nadaljnjem 
delu stop

delovni kolektiv 
tovarne gumijevih Izdelkov 

''sava1' kranj

Tole pozdravno brzojavko smo 
poslali petemu kongresu Zveze 
komunistov Slovenije v četrtek, 
18. marca, naslednji dan, to je v 
petek, 19. marca pa na sestanku 
političnega aktiva obravnavali do-

Ciril Habe izvoljen 
v zbor delovnih 
skupnosti občinske 
skupščine Kranj
8 Ciril Habe iz prodajnih 
@ služb bo naslednja štiri leta 
6 naš predstavnik v zboru de- 
@ lovnih skupnosti obč. skup- 
8 ščine. Na volitvah v obra- 
8 tu I, ki je skupaj s sodelav- 
8 ci iz Stare pošte, gumarske- 
8 ga izobraževalnega centra in 
8 naših skladišč pri »Merkur- 
8 ja« volil v ta predstavniški 
8 organ v petek, 26. marca, je 
8 bila udeležba 89,9 odstotna. 
8 Kandidirala sta Ciril Habe 
8 in Jože Lakner. Prvi je dobil 
8 410 ali 51,6 odstotka vseh od- 
8 danih glasov, drugi 344 ali 
8 43,3 odstotka vseh oddanih 
8 glasov, 41 ali 5,1 odstotka 
8 glasovnic pa je bilo neve- 
8 Ijavnih!

Ker so bili skoroda vsi volivci 
obveščeni o vseh podrobnostih 
za volitve, delo volilne komisije 
v sestavi Ivan Pintar, Slavko 
Šolar in Franci Rakovec ni bilo 
težko. Po 5. uri zjutraj so volili 
najprej sodelavci nočne izmene, 
nekaj pred 6. del sodelavcev iz 
proizvodnje, ki so pretekli teden 
delali v dopoldanski izmeni, v 
dopoldanskih urah pa še sode
lavci ostalih ekonomskih enot. 
Zato večje gneče na volišču ni 
bilo.

Kako so potekale volitve v 
39. volilni enoti, kjer so volili 
v zbor delovnih skupnosti ob
činske skupščine sodelavci na
šega gumarskega instituta, v 

(Nadaljevanje na 2. strani)

tednje delo kongresa. Ker večji 
del članov kolektiva redno po
sluša radio in sega po dnevnem 
tisku, lahko upravičeno rečemo, 
da je naš kolektiv ta pomembni 
dogodek spremljal in da je večini 
sodelavcev sprejeta resolucija do 
neke mere že potznana.

Zato smo se odločili, da v na
šem listu ne bi obnavljali misli, 
ki jih je izrazil v referatu sekre
tar centralnega komiteja ZKS 
Miha Marinko, niti ne vsega ti
stega, kar so na plenarnih zase
danjih in na posameznih sejah 
komisij povedali številni delegati. 
Ta sestavek posvečamo raje neka
terim mislim v resoluciji, ki jo 
je peti kongres sprejel pred za
ključkom svojega dela.

Za razvoj družbeno-ekonomskih 
odnosov v obdobju med IV. in 
V. kongresom Zveze komunistov 
Slovenije je značilno širjenje sa
moupravnih pravic delovnih ljudi, 
nenehno in hitro naraščanje pro
izvodnje, uveljavljanje človekove
ga ustvarjalnega dela z delitvijo 
dohodka po delu, trajno narašča
nje osebnega in družbenega stan
darda ter kot posledica vsega 
tega in idejno politične dejavno
sti Zveze komunistov ter drugih 
socialističnih organizacij tudi 
spreminjanje mišljenja in navad 
ljudi.

Družbena gibanja in dogajanja 
med obema kongresoma so potr
dila pravilnost smeri, ki jo je 
Zvet/.a komunistov Slovenije za
vzela v graditvi socialističnih 
družbenih odnosov. To najbolj 
dokazuje že močno utrjen in raz
vejan sistem samoupravljanja, ki 
dobiva veljavo v tem, da občan 
in proizvajalec v svojem odloča
nju vse bolj upošteva tudi druž
beni interes. Če pa so še slabosti 
in napake, odkrijemo zanje vzro
ke največkrat v nerazvitem sa
moupravljanju in nezadostni ma
terialni ter moralni spodbudi 
proizvajalcev.

Zveza komunistov je v obdobju 
med obema kongresoma podpi
rala vse ukrepe, ki so pomagali 
pri razvijanju samoupravljanja.
Bila je idejna in politična opora 
delovnim ljudem pri uresničeva
nju njihovih pravic in dolžnosti 
ter tudi tako veliko pripomogla k 
širjenju in bogatitvi socialističnih 
družbeno-ekonomskih odnosov.
Ob tem vsem pa resolucija pripo
minja, ko govori o novih in odgo
vornih nalogah komunistov, da 
morajo biti komunisti pobudniki 
in nosilci tistih družbenih priza
devanj, ki naj omogočijo sleherni 
delovni organizaciji uresničevanje 
naprednih teženj in konceptov v 
izpopolnjevanju našega gospodar
skega sistema.

V svojem nadaljevanju opozar
ja resolucija na potrebo, ko prila
gajanje sistema delitve družbene- Kakšne prispevke plačujemo skupnosti

od svonh osebnih dohodkov?

Pred štirinajstimi dnevi je sprejela mogočna dvorana Gospodar
skega razstavišča v Ljubljani delegate in člane centralnega ko
miteja ZKS ter številne goste in novinarje. V štirih delovnih 
dneh so analizirali delo organizacije Zveze komunistov med IV. 
in V. kongresom ter po plodni razpravi sprejeli resolucijo — 
osnovno vodilo komunistov v nadaljnjem delu.

ga proizvoda doseženemu razvoju 
proizvajalnih sil in novim proiz
vajalnim odnosom ne more bitimmsmsss
Splošna načela o razvoju gospo
darskega sistema je mogoče ures
ničevati samo, če se še hitreje

(Nadaljevanje na 2. strani)
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Do 25. marca izpolnili mesečni 
komulativni plan 89,04 odstotno

Ko zaključujemo redakcijo današnje številke, razpolagamo s 
proizvodnimi podatki za 25. marec. V preteklih 19 delovnih dneh 
meseca marca smo naredili 788,3 tone gumenih izdelkov ter s tem 
izvršujemo komulativn imesečni plan 89,04 odstotno. Na delovni 
dan smo naredili povprečno po 41.491 kilogramov izdelkov ali vsak 
dan po 829 kilogramov manj, kot zahteva dnevni plan.

V petek, 26. marca pa so bile zaloge glavnih surovin nasled
nje: naravni kavčuk 140 ton, sintetični kavčuk 306 ton, saje 88 ton, 
kord 37 ton in žica 44 ton.

Krepiti osebno odgovor
nost in dvigati živlieniski 
standard zaposlenih
8 Petega kongresa Zveze komunistov Slove- 
8 nije se je udeležil kot delegat iz Kranja 
8 tudi naš direktor Janez inž. Beravs. Ker 
8 je sodeloval v redakcijski komisiji za pri- 
8 pravo resolucije, smo ga naprosili za kraj- 
8 ši razgovor ter mu zastavili dve vprašanji. 
8 Prvo zadeva nadaljnjo krepitev samo- 
8 upravljanja, drugo pa osnovne naloge 
8 članov Zveze komunistov — članov našega 
8 kolektiva.

in kot pogoj tega delitev dohod- vse težave sedanje gospodarske 
ka v korist delovne organizacije, situacije.
predvsem krepiti osebno Naš kolektiv se bo moral v bo- 
odgovornost članov kolekti- doče še odločneje zavzeli za do- 
va. Odločno moramo prepreče- sledno uresničevanje dcccntrali- 
vati skrivanje te za nekakšno zacije in med drugim za odpra- 
kolektivno odgovornostjo bodisi vo dosedanjega distribucijskega 
delovnih skupin ali teamov, ozi- načina razdeljevanja deviznih 
roma posameznih služb. Tega se sredstev, prav tako pa tudi za 
bomo morali predvsem zavedati odpravo dosedanjih načinov, po 
komunisti na vodilnih mestih. katerih se določa mesto posa- 

Se vedno namreč kaj lahko meznim gospodarskim organiza- 
postavimo kriterije osebne odgo- cijam v našem družbeno-eko- 
vornosti neposrednim proizva- nomskem sistemu! Dosledno bo- 
jalcem, dočim tudi pri nas radi mo morali tudi uveljaviti sistem 
še vedno iščemo za člane kolek- delitve po delu in prispevku po
tiva, ki niso zaposleni neposred- samezne gospodarske organiza- 
no v proizvodnji, vse mogoče cije skupnosti. Zato bomo morah

VPRAŠANJE: Kot delegat V. 
kongresa ZKS ste vseskozi 
spremljali referat sekretarja 
Mihe Marinka, razpravo na 
plenarnih zasedanjih in sodelo
vali v redakcijski komisiji, ki je 
pripravila besedilo resolucije. 
Zato bi radi vedeli, kaj bomo 
morali člani kolektiva narediti 
letos, da okrepimo samouprav
ljanje ter njegove materialne

osnove, če se hočemo odločno 
spoprijeti z birokratsko-centra- 
lističnimi metodami vodenja na
šega gospodarstva?

ODGOVOR: Ker si prizadeva
mo, da postane samoupravljanje 
zavestna miselnost naših proiz
vajalcev, ki hočejo biti subjekt, 
ne pa objekt socialističnih odno
sov, moramo poleg krepitve ma
terialnih osnov samoupravljanja

objektivne okoliščine, da bi 
zmanjšali njihovo osebno odgo
vornost.

Vse storjene napake in po
manjkljivosti, četudi bo to zelo 
boleče, moramo obravnavati po 
popolnoma enakih kriterijih ne 
glede na to, kdo je nekaj pogre
šil. Menim, da bomo le s takim 
načinom reševanja svojih po
manjkljivosti uspeli prebroditi

bolj smelo zahtevati, da se od 
strani vse tiste subjektivne či- 
nitelje, ki še vedno zavirajo ta
ko smer razvoja. Načelo rotacije 
naj se uresničuje ne glede na 
geografski in družbeni položaj 
služb oziroma institucij ter po
sameznikov.

VPRAŠANJE: Katerim vpra
šanjem se bodo morali po Va- 
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8 proračumislki prispevek 
8 prispevek za socialno zavaro

vanje
osebne dohodke 8 diopoliniilni prispevek za social

no zavarovanje 
8 stanovanjski prispevdk 
• prispevdk prometnimi organi

zacijam
8 prispevek Skopju 

Vemo pa, da nam ‘tudi neto 
osebni ‘dohodek ni v celoti izpla
čan. Do konca leta 1964 sita bila 
na plačilnih listah odbita od neto 
osebnega dohodka dopolmiLni pro
računski prispevek in prispevek 
za izgradnjo šol.

Za lažjo predstavo stmlkture 
osebnega dohodka si oglejte pri
čujoča grafikona. Prvi prikazuje 
stanje do 3,1. 12. 1964, drogi pa 
spremenjen način obračuna po 1. 
januarju 1965.

Iz zgornjega grafikona je dobro 
razvidna razlika pri obračunu. 
Dopolnilni obračunski prispevdk, 
ki je do sedaj obremenjeval neto 
osebne dohodke zaposlenih, je bil 
z 31.12. 1964 ulkinjen, vendar pa 
se proračunslki prispevek iz bruto 
osebnih dohodkov za ustrezno 
stopnjo zviša. S tem se izplačani 
osebni dohodek sodeliaivcev zviša 
za 2,5 %. Za mesec januar, ko je 
bil obračun izvršen še po starem 
načinu, so dobili vsi (zaposleni 
vrnjenih 2,5 °/o od neto osebnih 
dohodkov pri februarskem izpla
čilu.

Seveda pa se moramo zavedati, 
da bomo morali sami ustvariti 
teh 2,5%. Čeprav se jih sedaj ob
računava od bruto osebnih (do
hodkov im nam neposredno zvišu
jejo čisto izplačilo, so navsezad
nje del čistega dohodka, ki ga 
razmejimo na sklade in osebne 
dohodke sami! Učinek te spre
membe obračuna je dalekosežnej- 
ši Ikot se sprva vidi. Dejansko 
predstavlja za kolektiv dodatno 
obremenitev. S tem, da je uki
njen dopolnilni proračunski pri
spevek in da se je skladno z 
njim povečal proračunski prispe
vek, se je povečal absolutno in 
relativno bmulto osebni dbhodčk 
kot osnova za obračun vseh osta
lih prispevkov. Pri doseženih 
broto osebnih dohodkih v 1.1964 
bi to pomenilo na primer dodat
no obremenitev v višini 73 mili
jonov dinarjev. Kakšna je struk
tura našega mesečnega osebnega 
prejemka in kako se odraža zad- 
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PRISPEVKI SKUPNOSTI, KI JIH PLAČUJEMO ČLANI 
DELOVNE SKUPNOSTI OD OSEBNIH DOHODKOV

Stare OD po Nove
stopnje starem stopnje

OD po novem 
izračunu

dejansko izplačano — 48.500 49.750
1. dodatni proračunski prispevek 2,5% 1.250 — —

2. prispevek za šole 0,5% 250 0,5% 250
NETO DOHODEK 50.000 50.000

3. proračunski prispevek 15,0% 11.905 17,5o/„ 14.463
4. prispevek za socialno zavarovanje 22,0% 17.460 22,0% 18.182

BRUTO DOHODEK 79.363 82.645
5. dopolnilni prispevek za soc. zav. 2.0% 1.587 2,0% 1.653
6. stanovanjski prispevek 4,0% 3.175 4,0 o/. 3.304
7. prisp. prometnim organizacijam 1,5% 1.190 1,5% 1,240
8. prispevek za Skopje 1,0% 794 1,0 »/o 826

BRUTO BRUTO OSEBNI DOHODEK 86.111 89.668
povečanje bruto bruto OD 3.557
povečanje neto OD 1.250
povečanje prispevkov 2.307

OPOMBA: 1 in 2 sta prispevka iz NETO DOHODKA, pod 3 in 4 sta prispevka iz BRUTO
DOHODKA, pod 5, 6, 7 in 8 pa so prispevki BRUTO BRUTO DOHODKA.

Kakšne prispevke plačuiemo skupnosti 
od svojih osebnih dohodkov?

Družbena 
gibania in 
dogajanja 
so potrdila

Zaenkrat vso PNEVMATIKARNA I
žično velopnevmatiko za izvoz

Po preselitvi proizvodnje avtopnevmatike iz obrata I se je na 
njeno mesto vsidrala žična velopnevmatikama. S tem se je oddelek 
povečal in v glavnem izdeluje veloplašče in velozračnice, ki so name
njene za izvoz. Od Novega leta sem smo naredili za domačo prodajo 
malo velozračnic, ker je pogodba z inozemskimi kupci zahtevna in 
krepko bomo morali delati, da jo bomo sploh izpolnili.

Žičam velioplašči so namenjeni Dmga težkoča je svež velokord. 
samo enemu kupcu v Nemčiji. Ko ga je potrebno natrgati ter 
Žal pa so maše kapacitete pre- naviti na kolute, se sprijemlje. 
majhne, da bi lahko tekoče Lade- Pojavljajo pa se tudi droge napa- 
lovali ‘toliko, kot je treba. Zaradi ke zaradi svežega ikonda, kot na 
tega smo moraili delati še v nad- primer separacija. Zaenkrat tega 
urah, da smo prišli ponovno na vsega še ne moremo odpraviti, 
tekoče. ker nimamo primernega skladišč-

Dele? čVarlfl i,n odnarika ,> res nega ’Prostora- Upam pa, da gaUelez skarta m odpadka je res kjnalu dobimo in se s tem izog-
nekoliko prevelik, vendar ipo za- nemi0 nepotrebnemu škartu in 
slugi slabe kvalitete ogrevoin dus odpadku
in svežega velokorda. Veloogrev- g tem, da v glavnem naše iz- 
ne dluse, ki so prišle skupaj s dellke sedaj izvažamo, bomo pri- 
stroji iz Nemčije, so vzdržale več pomogli, da čim prej izpolnimo 
kot en teden. Naše pa vzdržijo svoj letošnji izvozni plan. Potem 
največ dva dni! Zaradi tega kva- ne bo mogel nihče reči, da ne 
liteta pada; pa tudi količinsko ne smemo zahtevati .potrebnih deviz 
moremo izpolniti plana zaradi za nakup materiala, 
prepogostih menjav v kalupu. MIHAEL CUHALEV
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preusmerimo od ekstenizivnega v 
intenzivno gospodarjenje v sle
herni organizaciji.

Da bo mogoče doseči primeren 
gospodarski in družbeni napredek 
in da bi dobila sleherna delovna 
organizacija jasno perspektivo, so 
dolžne širše družbeno-politične 
skupnosti, zlasti še republika, po
magati pri oblikovanju dolgoroč
nih programov razvoja posamez
nih gospodarskih organizacij ozi
roma dejavnosti, pri tem pa upo
števati vse naravne pogoje in mo
mente, ki so odločujočega pome
na. Le tako bo lahko vsak pro
izvajalec videl tudi svoj interes 
ter povečeval napore za višjo 
družbeno produktivnost dela, pa 
tudi za smotrne proizvodne in in
vesticijske odločitve.

Kongres meni, da je širše in 
trajnejše vključevanje našega go
spodarstva v mednarodno delitev 
dela sestavni del naporov za in
tenzivnejše gospodarjenje. Opo
zarja, da je treba ustvariti take 
ekonomske odnose in takšna me
rila Iza vrednotenje dela, ki bodo 
vse bolj spodbujala in usmerjala 
delovne organizacije k ekonom
skemu, tehnološkemu in organi
zacijskemu prilagajanju zahte
vam, ki vladajo na svetovnem 
trgu.

Samoupravljanje se je v svojem 
dosedanjem razvoju uveljavilo kot 
vse bolj celovit družbeno-eko- 
nomski odnos. Njegova popolnost 
pa zavisi od nadaljnjega večanja 
produktivnosti dela in seveda 
predvsem od delovnega človeka — 
proizvajalca in upravljalca, kate
rega delež pri odločitvah o vseh 
bistvenih družbenih zadevah je 
vsak dan večji.

Iz našega podjetja so se udele
žili petega kongresa Ivan Pintar 
iz mehanične delavnice I, Franc 
Tolar iz mehanične delavnice II 
in direktor Janez inž. Beravs. V 
tej številki objavljamo nekaj vti
sov Ivana Pintarja s kongresa na
3. strani, nia 1. strani pa razgovor 
z direktorjem Janezom Beravsem.
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nja sprememba v prispevkih, vi
dimo iz naslednjega primera, ki 
je izračunan za zaposlenega z 
neto osebnim dohodkom 50.000 di
narjev!

Od dejanskega izplačila mora 
posameznik odšteti še članarino 
za sindikalno organizacijo in za 
članstvo v ostalih organizacijah, 
vozači pa še prispevek za vozno 
karto.

Vloga in parnem posameznih 
prispevkov sta večini vsaj v gro
bem poznana. Vendar si 'kljub 
temu oglejmo vsakega posebej.

1. 25-odstotmi dodatni prora
čunski prispevek iz neto osebne
ga dohodka je lahko predpisala 
občinska skupščina Kranj za po
trebe občinskega proračuna. Ta 
je bil z 31. 12. 1964 ukinjen, hkrati 
pa je bil za isto višino zvišan 
proračunski prispevek.

2. 0,5-adstotni prispevek v Sklad 
za gradnjo šol smo v letu 1964 
izglasovali na referendumu in 
verjetno ni potrebno posebej .po
udarjati, kakšen je njegov pomen.

3. 17,5-odstotni proračunski pri
spevek iz bruto osebnega dohod
ka je namenjen za zadovoljeva
nje skupnih potreb delovnih ljudi 
v politično-teritorialnih enotah. 
Qd 1.1.1965 je povečan za 2,5 °/o, 
to je od 15,0 na 17,5 c/o v skladu 
z ukinitvijo dopolnilnega prispev
ka iz neto osebnega dohodka. 
Sredstva iz ‘tega prispevka kori
stijo tako zveza kot tudi republi
ka in občima.

4. 22-odstotmi prispevek za so
cialno zavarovanje se odbije od 
bruto osebnega dohodka zaposle
nega. Sredstva zbira komunalni 
zavod za socialno zavarovanje in 
iz njih onpa sredstva za financi
ranje socialmo-zdravstvenih stori
tev zavarovancev, boleznine nad 
30 dni in otroških dodatkov.

5. Isti namen ima 2-odstotni 
dopolnilni prispevek za socialno 
zavarovanje.

6. Namen 4-odstotnega stano
vanjskega prispevka je zbiranje 
finančnih sredstev za gradnjo 
stanovanj. Plačujemo ga v stano

vanjski sklad občine. Iz tega 
sklada lahko podjetja najemajo 
kredite za giradnjo stanovanj pod 
izredno ugodnimi pogoji. V zad
njem času pa ste ‘lahko zasledili, 
da se mnogo razpravlja o obsto
ječem sistemu financiranja sta
novanjske izgradnje in o even- 
tuektih rešitvah. Smatra se, da 
sedanja stanovanjska izgradnja 
ne dohiteva potreb delovnih ljudi, 
da sistem financiranja im družbe
ni odnosi v območju stanovanj
skega gospodarstva niso več v 
skladu z gospodarskim razvojem 
in sedarajimi družbeno-ekonom- 
skimi odnosi. Eden od predlogov, 
ki napoveduje spremembo obsto
ječega stanja, odlpravlja prispe
vek za gradnjo stanovanj. Po 
njem naj delbvne organizacije 
sredstva, ki so določena za ta 
namen, odvajajo v svoje sklade 
skupne porabe z izključnim na
menom za stanovanjsko gradnjo. 
Temu pa se upirajo manjša pod
jetja, ki sedaj z nizko soudelež
bo, vendar z enakimi pogoji lah
ko koristijo kredite. Vendar za 
leto 1965 ni predvidena v tem 
smislu še nobena sprememiba. V 
letu 1964 je na primer naš kolek
tiv vplačal v ta sklad 64 milijo
nov dinarjev.

7. 1,5-odstotni prispevek pro
metnim organizacijam služi pred
vsem za zbiranje sredstev, ki jih 
koristijo prometne organizacije v 
zvezi z vozno kanto K-1‘5. Tukaj 
naj omenimo samo to, da smo 
lani okrog obravnav za popust 
pri potovanju na letovanje mno
go razpravljati, vendar se za letos 
še nič ne izpremeni.

8. 1-odstotni prispevek za ob
novo in graditev Skopja plaču
jemo od 1964. leta in je začasnega 
značaja.

To naj bo pojasnilo sodelavcem 
glede na zadnje spremembe pri 
obračunu prispevkov iz osebnega 
dohodka, istočasno pa odgovor 
kolektivu pnevmatikama II, ki je 
zahteval pojasnilo v zvezi z od
tegovanjem dopolnilnega prora
čunskega prispevka.

FRANC BALANC

Ciril Habe izvoljen 
v zbor delovnih 
skupnosti občinske 
skupščine Kranj

(Nadaljevanje s 1. strani) 
času, ko zaključujemo redakci
jo, še ne vemo. Kolektiv gumar
skega instituta je zaključil vo
litve s stoodstotno udeležbo že 
ob 10. uri dopoldne.

Toliko o volitvah v zbor de
lovnih skupnosti občinske skup
ščine. Podrobnejše podatke in 
rezultate ste že zvedeli iz »In
formatorja«. Ta bo tudi v svo
jih naslednjih izdajah podrob
neje spremljal priprave na vo
litve v republiško skupščino, ki 
bodo 18. aprila!

Ob 8. marcu smo nazdravili ženam —
graditeljicam socializma

Sam 8. marec — mednarodni dan žena je sicer že za nami, toda 
bilo bi napak, če bi bili omejili to celotno politično in družbeno ma
nifestacijo na en sam dan, zanemarili pa ves trud in vse napore
Žena doma in v svetu pri ustvarjanju boljših življenjskih pogojev
novim rodovom.

ga je bojevala partija. Žene — 
delavke so množično sodelovale v 
stavkah, ki jih je organizirala KP, 
v štev.iiltnih javnih demonstracij ah 
so pogumno terjale izbočljšanje
gospodarskega stanja, delo in 
kruh, pošteno plačilo. Velikokrat 
so same terjale enakopravnost in 
pravice do vsega udejstvovanja. 
S tem pa so se izpostavljale tež
kim potem Skozi ječe in tabori
šča, mučenjem in preganjanjem. 
Enakopravnost žene je danes dej
stvo, ki ga nihče ne more opore
kati, saj ima svoj odsev v našem 
celotnem javnem življenju in 
udejstvovanju. Tu žene soodloča
jo, upravljajo in vodijo naše go
spodarstvo, našo politiko, naše 
družbeno življenje nasploh.

Osmi marec je dan, ko se dviga 
v ženah mogočen občutek pove
zanosti z vsemi naprednimi giba
nji svata. Tudi v naši tovarni 
nismo pozabili na žene. V Pre- 
šennovem gledališču smo jim pri
pravili kratek kulturni program. 
Pred pričetkom programa je 
predsednik sindikalne podružnice 
Pavle Gantar v nekaj 'besedah 
spregovorit o vlogi žene danes in 
nekoč. Programa pa so se udele- 
žEi poleg žen 'tudi predstavniki 
političnih in družbenih organiza
cij. Bil je dokaj pester in šlkoda, 
da se ga je udeležila le dobra pe
tina naših žena.

Po končanem programu pa so 
odšle žene v tovarno, kjer jih je 
čakala skromna zakuska.

Nazdravimo ženam še enkrat, 
predvsem revolucionarkam in 
borkam, ki se na svojih delovnih 
mestih in kot matere v družinah 
trudijo in delajo za boljši jutriš
nji dan v naši socialistični domo
vini.

Kakor že nekaj let nazaj, tako 
je imelo tudi letošnje praznova
nje 8. marca politični značaj. Po
kazati je marajo vlogo ženske kot 
proizvajalke in upra vij alke ter 
poudariti njeno polno veljavnost 
v graditvi socializma. Družbeno
ekonomski položaj žene je še 
vedno vprašanje, o katerem bo 
treba še veliko govoriti, a še več 
ukrepati, da se žene zares vklju
čijo v dirožbeno-ekonomsko in po
litično dogajanje pri nas.

Prav gotovo bomo morali (po
svetiti v bodoče precej več Skrbi 
vključevanju žensk v delovni pro
ces, v načrtovanju novih delovnih 
mest glede na perspektivni raz
voj podjetja, strokovni pripravi 
žensk za delo, poklicnemu usmer
janju ženske mladine ter razvi
jati službe za razbremenitev za
poslene žene in družine s poseb
nim poudarkom na varstvu ter 
vzgoji otrok. O vsem tem bomo 
morali v bodoče več razmišljati 
in seveda potem tudi ukrepati, 
tudi pri nas v »Savi«! Res je 
sicer, da je žena — mati osredo
točena predvsem na svojo druži
no, toda dovolj je oblik im nači
nov, da jo vključimo v reševanje 
naše splošne problematike ter ji 
po svojih močeh omogočimo 
zdrav razvoj ter mesto, ki ji v 
resnici gre.

V večdesetleLnam razdobju so 
mnoge žene trdno in pogumno 
stale v revolucionarnih virsitah, v 
boju za pravice delovnih ljudi, ki

Pogled na kongresno dvora- 
^ no. V sredini so tudi delegati 

iz Kranja, med njimi tudi 
naš sodelavec Ivan Pintar



Nekaj misli k minuli občinski letni konferenci 
organizacije Zveze komunistov

V četrtek, 4. februarja 1965 so se zbrali v dvorani občinske skup- nutino najaktitolnojišemu vpraša- 
ščine Kranj člani Zveze komunistov — delegati iz osnovnih organi- niju — gospodarstvu im mj ogove- 
zacij Zveze komunistov, da samokritično ocenijo dvoletno delo, obe- mu madlaliijinjemu razvoju, široko 
nem pa nakažejo smernice za bodoče delo. Bila je namreč občinska je zayel vprašaiajb, ,ki zadeva ma-
letna konferenca Zveze komunistov, ki je vsestransko proučila vpra
šanje gospodarstva naše komune in krepitve samoupravljanja.

Po otvoritvi dn pozdravu mavzo- vprašanja nadaljnije demokratiza- 
čih, med katenimi sta bila ikot čaje odnosov v Zvezi komiumastov. 
gosta tudi člana oemitraimiega ko- Pouidanili so mmreč vlogo člama 
miteja Zveze 'komunistov Slove- organizacije ZK Ikot nosilca im 
nije Mitja Ribičič in Mirko Zlat- .uresničevalca politike Zveze ko- 
ner, je sekretar občinskega ko- miunistoiv im poudarili vlogo orga- 
miteja Zveze komumistov Slove- mizaoije Zveze komiuinisitov ikot 
naje Ivx> Krč predlagal delovno take v delovnih organizacijah in 
predsedstvo, ki je takoj pričelo nasploh v komuni. S posebnim 
z delom. zanimanjem pa so člani Zveze

daJjinji razvoj našega gospodar
stva im krepitev delllavsikega samo
upravljanja.

Nadaljnji razvoj gospodarstva 
ni vezan le ma nove metode dela 
v Zvezi' komunistov. Pri tem ob
stajajo tudi nekatere objektivne 
prepreke, ki onemogočajo, da bi 
se tudi samoupravni odnosi raz
vijali skladnejše z ekonomsko 
osnovo. Da ponekod samouprav
ni 'organi še niso doumeli svoje 
vfoge, potrjujejo razprave o ce-

Ker so poročilo o delu med komumistov, kot tudi ostali, lotinem in indivi-dualnem dohod-
konferancama predčasno dosta- spremljali delo VIII. kanigresa 
vili vsem delegatom, so se udele- Zveze kamuinistov Jugoslavije, 
ženci odtočili, naj sc ga ne bere. Poročilo obravnava nadalje gi-

ku. »Dinar iz maiteriailmih stro
škov bi moral dobiti enako težo 
kot dinar iz osebnih dohodkov«

V obdobju zadnjih dveh let po- banje gospodarstva im ugotavlja, nagiba referat. Samoupravni Gu
stavi jamo v oispredlje 'pomombniih da je bilo to sorazmerno zadovo- 
dogodkov vsekakor II. im IV.ple- Ijiivo, za letošnje leto pa se po

gani hi morali delati bolj poglob
ljeno ter študijsko in enako vred

num Centralnega komiteja Zveze stavlja predvsem vprašanje zado- notiti ViSa področja, ki so bistve-
komunistov Jugoslavije, ki sta volijive oskrbe z ireprodukcijskim 
nakazala smennice za nadaljnjo mailerialom. Podlaja tudi kratko 
demokratizacijo odnosov v Zvezi analizo dela občinskega komiteja

nega pomena za nadaljnji razvoj. 
S krepitvijo samoupravljanja je 
tesno povezam tudi delitev im 
nagrajevanje po delu, kar naj 
predstavlja več poglobljenega de
la pri nadaljnjem razvijanju im 
izpopolnjevanju sistema nagra
jevanja.

Referat ugotavlja pri tem pre
cejšnje pamanjlkljivositi v. vred
notenj,u delila in da imamo za pro
izvajalce pri strojih že ustrezne 
kriterije nagrajevanja, dočim pla
čujemo strokovne delavce še ved
no po občutku. Prav tako je 
treba skrbeti za stalno poveče
vanje realnih osebnih dohodkov, 
kar jle v osnovi vezano na pove
čanje produktivnosti. Precej po
zornosti pa je referat posvetil 
tudi integraciji podjetij in inve
sticijski politiki, o nabavi 'repro
dukcijskega materiala, o izvozu 
in devizni 'problematiki, porazde
ljevanju družbenih sredstev, o 
odnosih med podjetji itd.

Zakaj razmetu- 9 
jemo material •

Marsikdo si bo mislil, kaj pa 
je to, če napravim nekaj odpad
ka. Saj se to tovarni nič ne 
pozna. Da temu ni tako, priča 
slika, ki smo jo posneli pred 
nekaj dnevi. V tem kupu ležijo 
milijoni, od katerega bi lahko 
vsak član kolektiva dobil dolo
čen delež, da bi se mu tudi pri 
osebnih dohodkih to poznalo!

Kako pa je sploh mogoče, da 
pride do tako velikih izgub? 
Najvažnejši vzrok za take pri
mere je še vedno nezadostna 
povezava med določenimi služ
bami ter ekonomskimi enotami. 
Naj navedem samo en primer! 
Naredimo poskusno zmes za 
določen izdelek. Iz te naredimo 
potem polizdelek in nato reci
mo 100 poskusnih izdelkov. Po
skus uspe 90 odstotno in ne, da 
bi še nekaj dni poskušali zme
si, se prične redna proizvodnja. 
Takrat pa se nekje zatakne in 
oddelek naredi 50 odstotkov 
slabe kvalitete ali pa sploh ne 
more delo nadaljevati, ker je 
material neprimeren.

Marsikdo bo rekel, češ, saj 
je prej šlo, ko so poizkušali.

▲ Upamo, da takih posnet- 
kov kmalu v našem pod
jetju ne bo moč narediti, 
ker bomo delež odpadkov 
zmanjšali

lek kar sam, oziroma delavci na 
prizadetih delovnih mestih.

Smatram, da je to zgrešeno, 
in da bi moral priti z vsakim 
novim materialom v proizvod
njo tudi točen delovni predpis, 
po katerem se lahko ekonom
ska enota oziroma delavci na 
delovnih mestih ravnajo. Zave
dati se moramo, da je velika 
razlika med poskusno partijo, 
težko 60 kg ali pa redno proiz
vodnjo, ko se porabi tudi poTo drži, toda nihče ne da pred- ; zmesi naenkrat

piša, kako topli morajo biti 7nrnt,i tn]rih
valji, do koliko stopinj Celzija 
mora biti segreta brizgalna 
glava, kakšna opraševalna sred
stva je treba uporabljati itd.?
To vse mora ugotavljati odde- izdelkov na kup med odpadke.

Zaradi takih malenkosti je 
oškodovana ekonomska enota 
na masi za osebne dohodke ter 
tovarna, ki kupi material, a ga 
da namesto v skladišče gotovih

komunistov in uveljavljanje vo
dilne vloge Zveze komunistov v 
pogojih družbenega samouprav
ljanja. Za realizacijo Sklepov in 
smernic pimumov se je v občin
ski koimite prizadeval poiskati 
nove oblike im metode dela v or
ganizaciji Zveze ikomuniistov. Prav Analizira 
tako si je prizadeval doseči tes
nejšo povezavo s svojim člam-

Poročilo uredniškega odbora o svojem 
delu v preteklem obdobju

Uredniški odbor glasila »SAVA« družbeno-poMitičnih organizacij ter
je imel v svojem dosedanjem posameznih ekonomskih enot ozi-
mandatnem obdobju lil rednih in roma služb, ki delujejo v podjet-

Vidimo, da je občinska konfe- 2 izredni seji. Povprečna udeležba ju. Prizadevamo si glasilo izobh-
ranca zares 'temeljito obravnavala je bila 72 odstotne, vendar so bile kovati v tribuno kolektiva, ki naj

našem seje vedno v popoldanskem času omogoča z objavljanjem pmspev-
------ ------------ —,-------- j— - „—„______---------- ------------ pa je in so bili izostanki članov v naj- kov nauširšo ^izmenjavo ^nnary,
dotedanjem delu V. kongresa nakazala tudi, v kakšnem smislu večji meri vsakokrat upravičeni, kresanje 'Stališč ter v niajrazlic-

............................- ■ ' nejšith situacijah nakazovati naj-
primernejše rešitve.

Politični aktiv podjetja je v 
petek, 12. mafijca na poseb
nem sestanku razpravljal c

posamezna vprašanja v 
gospodarstvu. Istočasno pa je 

" ’ ' v kalkšnen
naj dblajo člani Zveze komuni- 

Zveze komunistov Slovenije, ki je slov nasploh itn kakšno vlogo naj 
zajela 'Sikoroda vsa vprašanja, ima organizacija Zveze komuni- 

pa tudi posamezne ak- sto v.
cilje, kot so na .primer razprava Po končanem referatu se je 
o družbenem pianu, o kadrovski razvila dokaj burna razprava o

sbvom v komuni', vplivati na dvig politiki, o idejnem usposabljanju poročilu im referatu. Govorniki 
njegove lidejmo-politične razgleda- itd. Za obdobje med obema kon- so opozorili na težave v posamez-

ferencama so značiClne tudi neka- n ih podjetjih. Pri ocenjevanju in 
tere pomanjkljivosti pri razvija- ugotaailjanijiu pomanjkljivosti v 
nju sistema samoupravljanja, kot gospodarstvu so bili kanatruktiv- 
je stihija, administrativno ureja- ni in samokritični.

___ „ _____ ___ ,__ v__r______  ruje odnosov, dvotimost, delitev Ob koncu pa je spregovoril še
meznih določil nove ustave, kot osebnih dohodkov, slaba informi- član centralnega komiteja ZKS 
je na primer na 42-unni delovni ran ost itd. Na tem področju je Mitja Ribičič, ki je opozoril pred- , c

še vedno premalo narejenega, vsem na vlogo, ki naj jo imajo nauianje guasua 
Osnovni vzroki za to so v p repo- organizacija Zveze komunistov in 
časnem prilagajanju nastajajočim njeni člani. V nov občinski komi-
pogojem dela. O teh vprašanjih te Zveze Slovenije so na konfe- . . .

odpirale imnoge nerešene preb le- govori tudi sam referat. Že sam renči \x>HJi 27 članov, med njuni zaimisiif po .katerih urodnuk in 
me in protislovja, porajajoč hiter naslov referata: »Nekatera idejna tudi Franca Rakovca, Lojzeta uredniški odbor urejajo posaimez- 
družbono-ekonomski razvoj. vprašanja gospodarskega razvoja Sotlarja, Janeza Tolarja in Tome-

Precej plodna razprava se ' " ’ ‘ T>”" x,'lr'

nosti in s tem na večjo akcijsko 
usposobljenost članov za razreše
vanje aktualnih družbeno-p o,Mitič
nih problemov. Vselkakor ne mo
remo mimo uveljavljanja posa-

teden, im pa mimo značilne vloge 
predkongresne dejavnosti, ker je 
vzbudila v delu Zveze komuna^ 
s tov linteinzuvne razprave, ki so

Uredniški odbor je na 
sejah skrbel predvsem za:

urejevano sem gasilu prispevke, ki so na-
b) programsko politiko posa- 'kozovah določene probleme v pod-

mezniih izdaj jetju, vzroke zanje m mojznost,
c) izbor najprimernejšega gra- za njrh rešutev. Napisaii so jdi

diva, ki gre v objavo sodelavci iz najrazhcnejših <mot
d) stalno spremljanje kvalitete ~strokovnih služb kakor

m pr,-

V**, to- 3-5- ts
jetjd dokaj burno raizpravijainje

a) Koncept glasila
in seveda, kdor je bil zaradi na
kazanih problemov (prizadet, je 

. .... na objavljene prispevke tudi nea-
Koncepit glasMla je vsota^^dej m gira]; jjj. bila ,takišoa reakcija

pravilno usmerjena, če bi priza- 
; . . deti prek našega glasila pojasnili

(izdaje. Uredim Stki jodibor si je ^ mastaJe problieme, po-
je v komuni in aktivnost Zveze 'ko- ta Tičarja. Prvi je član kadrovske zadal malHogo, naj niaš list ne bo jjem ^ jfh prav gotovo lahko v

_____  _________ _----------- Viz* z^lon Jvv mnfirvrm,n'tirvr rv .SnimifiaUDraiV- ____ _______z- i.• . _• „ --------razviiiLa o staitutu Zveze komiuind- moniistoiv« pove, da je koofercin- komisije, drugi pa član ideološke 
s tov, saj so prisotni načeli mnoga ca. posvetila vso pozornost tre- komisije! Miodrag Milivojevič

Peti kongres Zveze komunistov 
Slovenije nam je nakazal pot

tive za detlo na vseh delovnih našega delovnega človeka
mesilih v podjetju — tako v 
proizvodnji kakor tudi v stro
kovnih službah. In ker je pro- 

Med delegati na petem kongresu Zveze komunistov Slovenije, Ces nagrajevanja po delu zapte- 
ki je bil pred štirinajstimi dnevi v Ljubljani, je bil tudi naš ten, zahteva od kadrov, ki ga 
sodelavec Ivan Pintar iz mehanične delavnice I. Za naš list je razvijajo, veiliko znanja ter pri- 
napisal nekaj vtisov, ki jih je dobil med referatom sekretarja zadevnosti. Komunisti ,pa smo 
centralnega komiteja ZKS Mihe Marinka, med razpravo in po dolžni pomagati im izpolnjevati 
sprejetju resolucije. tak sistem ter se truditi za pra-
Delavsko samoupravljanje je krat premalo zavedamo! Proces vrine odnose pri delitvi. Ta nam- 

"*----- ------------ 1 ’----- J—--------  -------- x- re^ pospešuje produktivnost

nadaljnji razvoj1 naše isocialii- 
stične družbe!

IVAN PINTAR

Ivan Pintar iz mehanične 
delavnice je bil eden izmed 

— delegatov na V. kongresu 
▼ Zveze komunistov Slovenije

v našem sistemu element, brez družbenega upravljanja je še 
katerega si ne moremo zamiš- mlad in dokaj zapleten, zato ga 
ijati nadaljnjega urejanja ma- moramo nenehno utrjevati z 
ših družbenih odnosov. Zato večjo odgovornostjo in preudar- 
moramo posvečati pravilnemu nostjo. Vsi, ki delamo v samo- 
uveljavljanju samoupravnega me- upravnih organih, se moramo 
hanizma še večjo pozornost kot zavedati zlasti svojih dolžnosti 
dosdej ter zato skrbeti pred- do družbe in vseh članov ko- 
vtsam za načrtno izobraževanje lektiva, predvsem pa skrbeti za
zaposlenih, me samo na stiro- zdrave medsebojne odlnose ter . • , . .
kovnem področju, marveč tudi izboljševanje delovnih pogojev ^ Ql ^
na kulturnem. Predvsem pa bo vseh zaposlenih, 
treba posvetiti skzlb idejnemu peti kongres ZKS nas je opo.

zorii, da bomo morali v bodoče

dala ter s tem boljše gospodar
jenje delovnih organizacij.

Kongres je obširno načel tudi 
vprašanja, ki zadevajo izobra
ževanje in usposabljanje zapo
slenih. če rekonstruiramo pro
izvodnjo in njene procese, po
tem moramo rekonstruirati tudi

omo
gočiti, da se usposobijo za delo 

novih, tehnično 'boljših abra-
izobraževanju članov kolektiva, 
saj ugotavljamo prav tod do
kaj nizko raven.

Hitri dimžbeni premiki tor 
spremembe v našem gospodar
stvu zahtevajo Iboilj celovitega 
človeka, saj ta ni samo proiz
vajalec, ampak tudi upravtljaiiec 
družbe in njenih sredstev. Žal

tih in oddelkih. Ne gre več v 
denar obrtniško delo. Ker se

bolj poznati svoje dolžnosti kot vključujemo v mednarodno de- 
pravice, kajti le na tak način litev dela, moramo prodoktiv- 
bomo v bodoče zadosti odigo- nost povečati, da bomo sposob- 
vorno pospeševali razvoj naše- ni z uspehom prodajati svoje 
ga družbenega sistema. izdelke in usluge v tujini.

Delitev po delu bomo lahko Seveda pa je spregovoril V. 
v resnici uveljavili takrat, ko kongres ZKS tudi o drog ih pe

se tega tudi komunisti dosti- bomo sposobni izdelati norma- reč ih vprašanjih, ki zadevajo

te informator o delu samouprav- preteklosti hitreje dn s skupnimi 
nih organov, njihovih komisij, mtogmi reševali ter večino tudi re

šili. žal pa so bili uredniški od
bor in sami avtorji objavljenih 
prispevkov največkrat tarča očit
kov, čaš, le zakaj se obrogamo ob 
take pojave, ko jih ne poznamo 
in ne ocenjujemo pravilno.

Uredniški odbor si ne dhla 
utvar, da lahko razume do popol
nosti motive za najrazličnejše po
jave v podjetju, ki si jih sicer 
ne želimo. Toda, zavedajoč se 
svoje diolžnoisiti kot ongana, ki 
upravlja s sredstvom za obliko
vanje javnega mnenja v kolekti
vu, smo čutili kot svojo dolžnost, 
da smo z objavljanjem takih pri
spevkov in s pridobivanjem avtor
jev, ki so jih napisali, naredili, 
kar je bilo v naši moči. In taki 
politiki nameravamo ostati zvesti 
tudi v bodoče, čeprav opažamo 
zadnji čas, da smo zaradi najraz
ličnejših očitkov na račun objav
ljenih prispevkov izgubili nekaj 
rednih sodelavcev, ki so bili do
slej v vsakem času pripravljeni 
priskočiti na pomoč ter pripra
viti za objavo potrebno gradivo.

b) programska politika
Na sejah smo redno vsaj v 

grobem planirali vsebino nasled
njih azdiaj, To na osnovi tega, ko
liko in 'kako simo poznali trenutne 
razmere v podjetju, koliko in 

(Nadaljevanje na 4. strani)



Ondan mi je tovarišica Jerca 
v razgovoru potožila, da je že 
nekaj časa v blagajni izplačil
nega oddelka denar za regres 
našim sodelavcem, ker ga neka
teri kljub nekajkratnim obve
stilom še niso prevzeli. Prese
nečen sem bil nad tem, saj ver
jeti nisem mogel, da so tudi 
taki, ki na to pozabijo. Sicer to 
ni problem, vendar pa pomeni 
zaostali denar za izplačilni od
delek dodatno delo, saj morajo 
večkrat kontrolirati stanje v 
blagajni in poleg tega še opo
zarjati posameznike, naj denar 
dvignejo.

Zatorej pozivamo vse tiste, ki 
regresa še niso dvignili, naj to 
storijo takoj!

-ar

Poročilo uredniškega odbora o svojem 
delu v minulem obdobju

(Nadaljevanje s 3. strani) 
tkiaiko smo bili sami obveščeni o 
vsem, kar je bilo Za uspešno go
spodarjenje iter poslovanje pod
jetja v danem času najvažnejše. 
Zavedamo pa se, da docela pri 
tem nismo uspeli; zlasti me, kar 
zadeva perspektivne akcije v pod
jetju ter s tem tudi bodoče nalo
ge, ki jih je moral premostiti ves 
kolektiv.

Glede na koncept glasila smo 
menili, naj' bi v posameznih izda
jah redimo pilsafli o:
• gibanju proizvodnje v posamez

nih ekonomskih enotah, o te
žavah pri izvrševanju planskih 
obveznosti ter o nakazovanju 
rešitev, katerih uresničitev bi 
pomagala k boljšim delovnim 
uspehom;

• delu naših samoupravnih orga
nov ter zlasti pravočasno obve
ščali kolektiv o vsem, kar bo
sta obravnavala na svojih sejah

upravni odbor in delavski svet 
— to z razlago in odkrivanjem 
vzrokov pred samimi sejami 
ter o sprejetih sklepih in za
dolžitvah po sejah;

@ delu in prizadevanju naših 
družbeno-poEtičnih organizacij, 
da vse subjektivne sile v pod
jetju po svojih močeh prispe
vajo k uresničevanju poslovne 
politike podjetja;

® delu naših proizvajalcev v 
enotah, o njihovih problemih 
na delovnih mestih, o njihovem 
vključevanju v samoupravlja
nje ter o njihovem življenju 
izven .podjetja;

0 prizadevanjih naših strokovnih 
služb in institucij, kot sta gu
marski izobraževalni cemter in 
gumarski institut, da bi ves 
kolektiv vedel in spoznal, kaj 
delajo in kakšen je njihov de
lež pri doseženih uspehih;

SMUČANJE Kljub vetrovnemu vremenu na prven
stvu v veleslalomu kar zadovoljiva udeležba

Veter in sneg, ki sta minulo soboto in nedeljo nekajkrat prese
netila udeležence prvega smučarskega prvenstva našega pod
jetja na Krvavcu, nista skalila vedrega in tekmovalnega razpo
loženja. Med tekmovanjem v veleslalomu, ki se ga je udeležilo 
26 članov kolektiva, se je zbralo ob progi tudi nekaj gledalcev, 
da z bodrenjem nagradijo tiste, ki so se spuščali med vratci 
izpod krvavškega vrha proti Tihi dolini. Pri ženskah je zma
gala Vera Kert, pri moških pa v prvi skupini Viktor Šuštaršič 
in v drugi Andrej Valenčič.

Presenetila

e 
'• e

•
Organizacijski odbor, katerega 

duša so bili naši sodelavci Franci 
Mertelj, Jože Stular, Rajko Debe
ljak in Janez inž. Ponebšek, je 
pripravil tekmovanje zares odlič
no. Proga je bila ob napovedanem 
času nared, telefonska zveza med 
ciljem in startom kljub neugod
nim vremenskim prilikam tudi. Pa 
tudi izračun rezultatov je bil hi
ter, kar pri podobnih tekmovanjih 
sicer ni navada. Skoda je le, da 
so nastopili v drugi jakostni sku
pini moški tekmovalci, ki so se 
po znanju močno razlikovali. Tež
ko je zagovarjati umestnost, da 
primerjata moči smučarja, kjer 
ima eden za seboj že desetletno 
smučarsko udejstvovanje in tudi 
tekmovanje, drugi pa kot začetnik 
prvič poskuša prevoziti zahtevne 
krivine med vratci.

Med ženskami sta nastopili le 
dve tekmovalki, čeprav jih je bi
lo prijavljenih več Zmagovalka 
Vera Kert je 450 metrov dolgo 
progo s 15 vratci prevozila solid
no. V drugi skupini moških je 
nadmočno zmagal Andrej Valen
čič, ki bi vsekakor sodil po svo
jem smučarskem stažu ter znanju

v prvo skupino. Presenetila pa 
sta Franci Rakovec in zlasti pravi 
veteran Drašak Hanek, kateremu 
se pozna, da je na smučeh doma. 
Ker močan veter in dvigajoči se 
sren nista omogočila pred tekmo
vanjem temeljitejši ogled proge, 
ki je bila dolga 120 metrov in ime
la 25 vratič, je precej tekmovalcev 
druge skupine zgrešilo vratiča. 
Žrtev tega je bil celo Mirko Fa

ganel, naš znanec s tradicionalnih 
tekmovanj pod Storžičem, ki je 
spregledal v prvi skupini 8. vrat
ca, čeprav je upal na ugodno uvr
stitev. Največ pa je med najbolj
šimi pokazal Viktor Šuštaršič, ki 
je pustil za seboj favorita Janeza 
Udirja, Edija Bertonclja ter Zvo
neta Roliha. Omeniti pa moramo 
tudi Cirila Habeta, ki je uspešno 
posegel v boj za najvišji naslov 
ter se predstavil kot dober tehnik.

Tekmovanje na Krvavcu je po
kazalo, da vlada med člani kolek
tiva precej zanimanja za smuča
nje in da bi kazalo to obliko re-

Franci Rakovec je bil v svoji 
_ skupini 2, Vlado Mraz 5, Ciril 
▼ Globočnik pa je zgrešil vratca

K°Ro|ož°A°N°K°A za Kratek čas
VODORAVNO:
1. priimek in začetnici rojstne

ga imena našega sodedavca v gu
marskem institutu, 2. reka v 
Indiji, 10. egipčansko božanstvo,
12. kratica za 'ljudsko tehniko,
13, znamka italijanskih tovornih 
avtomobilov, 14, število, 16. leta
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lišče v Parizu (fon.), 18. konec 
(nem.), 20. polt, 21. tovarna v Ce
lju, 23. nje, nji, 25. žuželka, 26. 
hrvatski filmski igralec, 29. gno
jilo, 30. del zimske garderobe, 
32. vpiši OTG, 33. Župančičeva 
pesnitev, 34. kar, 35. primer (okr.), 
36. igralna karta, 37. ded primor
ske pokrajine, 39. ena naših re
publik.

NAVPIČNO:
1. osmrtnica, 3. začetni črki 

prvega predsednika delavskega 
sveta, 4. grški bog, 5. kratica 
Atlantskega pakta, 6. vrstilni štev- 
nik, 8. ime sodelavca pod 1. vo
doravno, 11. poljska reka, 13. jod
larski vzklik, 15. idejni ustvar
jalec, 17. del kopna v morju, 19. 
kemični element, 22. zloglasna 
teror, organizacija, 24. naš znani 
mladinski pisatelj, 27, arabsko 
moško ime, 28. višji budistični 
duhovnik, 30. Štefan Urh, 31. 
znano jugoslovansko avtobusno 
podjetje, 33. mil, ljubek, 35. pred
pona za starost, 37. avtomobilska 
oznaka Knina 38. začetni črki 
imena sodelavke v razvojnih 
službah.
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kreacije in razvedrila v bodoče v 
našem podjetju še bolj razvijati. 
Zal je število tekmovalcev precej 
omejilo slabo vreme, saj se je 
prijavilo v vse tri skupine 44 čla
nov kolektiva. Ne bi pa bilo na
pak, če bi v bodoče izrabili takš
no tekmovanje, ki naj postane 
tradicionalno, tudi za sankaško 
prvenstvo. In če bodo v bodoče 
snežne razmere ugodne, bi kazalo 
prireditev organizirati v Kranju, 
na pobočjih Šmarjetne. Prav go
tovo bi bila udeležba potem še 
večja!

TEHNIČNI IZIDI: Ženske — 1. 
Vera Kert 42,1 sekunde, Minka 
Barle pa je zgrešila vratca in bi
la diskvalificirana. Moški — II. 
skupina — 1. Andrej Valenčič 55,9,
2. Franci Rakovec 59,9, 3. Hanek
Drašak 1:03,6, 4. Anton Kepic
1:07,9, 5. Lado Mraz 1:10,2, 6.
Franc Pavec 1:12,6, 7. Dušan Re
bolj 1:17,9, 8. Vili Lužan 1:20,9; 
tekmovalci Ciril Globočnik, Brane 
Pečjak, Tomislav Todorov in Alojz 
Stefanec pa so zgrešili vratca. — 
Moški — I. skupina — 1. Viktor 
Šuštaršič 44,1, 2. Janez Udir 45,1,
3. Edo Bertoncelj 47,6, 4. Metod 
Zupan 49,7, 5. Zvone Rolih 50,1, 
6. Franc Balanč 52,7, 7. Ciril Ha
be 53,8, 8. Dominik Poženel 55,0,
9. Dušan Loj o 57,0, Filip inž. Maj
cen 1:05,2, Mirko Faganel pa je 
zgrešil vratca.

® dogajanju v kranjski komuni, 
saj podjetje ni zaprta gospo
darsko- samoupravma enota, ki 
živi ločeno od dogajanja v ko
muni.

Ko pa pregledujemo dosedanje 
delo, ugotavljamo, ida v mnogo- 
čem svoje naloge nismo zadovo
ljivo izpolnili. Tekoče smo sicer 
zasdedovaii gibanje proizvodnje 
in tudi iz nekaterih ekonomskih 
enot smo dobivali redno najraz
ličnejše materiale, ki so opozar
jali na prizadevanja njihovih pro
izvajalcev, da bi svoje planske 
obveznosti kar se da vestno izpol
njevali. žal pa doslej nismo red- 
neje pisali o stvareh, ki so pri
hajale kasneje na dnevne rede 
samoupravnih organov, čeprav bi 
tak način inonmiranja celotnega 
kolektiva povečal interes zaposle
nih za delo upravnega odbora in 
delavskega sveta.

Tudi nismo uspeli navezati tes
nejših stikov s samimi proizvajal
ci v ekonomskih enotah in jih v 
večjem številu pridobiti, da bi se 
oglašali v glasilu. Morda jte del 
krivde v našem pristopu, žal pa 
so naiš sodelavci največkrat doži
veli, da so proizvajalci sicer vede
li povedati vrsto upravičenih pri
pomb, nasvetov in predlogov, o 
katerih bi kazalo pisati ter jih tu
di upoštevati, niso pa hoteli sami 
o tem pisati. Ko smo zastavljali 
vprašanja po vzrokih, je bilo naj
več odgovorov, da utegne objava 
takih in podobnih prispevkov tega 
aM onega prizadeti in da lahko po
tem pisci sami pričakujejo nelju
bo reakcijo.

Ta ugotovitev nd nova, saj je 
pokazala pred poldrugim letom 
izvedena anketa med bralci, ki jo 
je vodil s svojo skupino absolvent 
Visoke šole za politične vede Loj
ze Fortuna, da smo v našem pod
jetju dokaj zadržani, zaprti in si 
temeljito premislimo, predme se 
odločimo za odkrito, neposredno 
kritiko.

Najmanj pa smo pri uresničeva
nju svoje programske politike na
redili v prizadevanjih, da hi ko
lektivu približali dalo naših sode
lavcev v strokovnih službah M v 
ostalih institucijah, kot so gumar
ski izobraževalni center, gumarski 
institut, obratna ambulanta itd. 
Ugotavljamo, da z redkimi izje
mami ni pravega odziva, kadar 
nagovarjamo za prispevek o nji
hovem delu, problemih in načrtih. 
Podobno pa velja za obveščanje o 
komunalnem življenju, kjer ima 
uredništvo tesne stike samo z| ob
činsko skupščino in kar nam 
omogoča, tila nedmo objavljamo 
vsaj najvažnejše prispevke, ki 
nas člane kolektiva »Sava« kot 
občane kranjske komune najbolj 
zanimajo.

▲ Tole pa je eden izmed pri- 
zborov na minulih volitvah 
zbor delovnih skupnosti ob
činske skupščine, v katerih 
smo izvolili novega člana 
Cirila Habeta

c) Izbor gradiva
Na osnovi pripraivEjenih okvir

nih programov za posamezne iz
daje zberejo in napišejo urednik 
ta njegovi fsodeiajvci iptrispevke, 
po potrebi opremljene s slikov
nim materialom. Te je treba po
tem glede na razpoložljivi pro
stor v glasilu obdelati, prilagoditi 
za objavo ter šele nato oddati ti
skarni v nadaljnje delo do same
ga tiskanja.

Uredniški odbor pregleduje 
prispevke, ki gredo v tisk in o 
vseh sporih tudi razpravlja. Pri 
odločanju, ali naj gredo v tisk 
ali ne, se oslanjamo na statutarna 
določila ta na sprejeti koncept, 
po katerem glasilo urejujemo.

Zavedamo se, idh so nekateri 
prispevki še predolgi, včasih pre
slabo razumljivi ta morda tudi 
nezankni. Prizadevamo pa si vse 
bolj zaostrevati kriterije ta s tem 
tudi način pisanja izboljševati. Pri 
vsem item pa moramo razumeti, 
da naši sodelavci niso vajeni pi
sanja, zlasti pa še ne za takšen 
način informiranja, kot ga pred
stavlja glasilo delovnega kolekti
va.

d) Spremljanje kvalitete
Na sejah uredniški odbor 

tudi kritično precenjuje posamez
ne izdaje glasila ter objavljene 
prispevke. To je najboljši način, 
da se izogibamo napakam, ki nam 
pri svojem delu kljub vsemu 
uidejo. Žad pa sedem članov ko
lektiva, ki sicer redno prebiramo 
naš Mst, še ne more biti zadosti 
reprezentativna skupina, ki bi se 
v svojih ocenah 'lahko skladala z 
ocenami vseh naših bralcev. Za
to smo te že nekajkrat pozvali, 
naj nam na poljuben način spo
ročijo svoje pripombe in želje, 
vendar posebnega odziva na to ni 
bilo.

Da le ugotovimo mnenje naših 
bralcev o glasilu, pripravljamo v 
podjetju obširnejšo anketo, ki naj 
poleg ocene glasila da še vrsto 
idmgfihl zanimivih podatkov, ina 
osnovi katerih bomo lahko naš si
stem obveščanja izpopolnili ta iz
boljšali'.

d) organizacijska vprašanja
Uredniški odbor' je, zavedajoč 

se svoje vloge kot organa, ki 
upravlja s sredstvom za množič
no obveščanje ta sredstvom za 
oblikovanje javnega mnenja, raz
pravljal tudi o organizacijskih 
vprašanjih pri urejevanju ta iz
dajanju glasila.
(Nadaljevanje in konec prihodnjič)

Krepiti osebno od
govornost in dvigati 
živlienlski standard

(Nadaljevanje s 1. strani) 
šem mnenju sedaj posvetiti ko
munisti — člani našega kolekti
va, če hočemo, da letošnje druž
bene obveznosti v celoti izpol
nimo ter zagotovimo s tem na
daljnjo rast naše materialne 
osnove in življenjskega standar
da članov kolektiva?

ODGOVOR: Smatram, da je
naša naloga storiti vse, da živ
ljenjski standard članov 
našega kolektiva ne bo ostal 
na dosedanji ravni ali 
celo padel. Temu načelu se bo

morala podrediti celotna poslov
na politika našega podjetja. Naš 
kolektiv sc namreč predobro za
veda, da to ni pretirana zahte
va, še manj pa nekakšno izsilje
vanje. Vsi vemo, da je z višino 
dohodka članov kolektiva tesno 
povezan tudi občinski proračun, 
v katerega odvajamo člani ko
lektiva del svojega bruto oseb
nega dohodka.

Prav tako sem tudi mnenja, 
da ni bojazni, da naš kolektiv 
ne bi izpolnil svojih družbenih 
obveznosti. Podatki o naših lan
skoletnih uspehih govore dovolj 
prepričljivo, da zna delovni ko
lektiv »Sava« premostiti tudi 
najtežje ovire ...!


